
دستور تعقیب برای بازیکن هتاک
دادستان تهران دستور جلب ملی پوش سابق والیبال 
را در خارج از کش��ور به دلیل توهین به مقدسات صادر 
کرد. فرهاد ظریف، ملی پوش سابق والیبال با انتشار یک 
استوری در صفحه مجازی خود به مقدسات توهین کرده 
و همین امر باعث شد علی صالحی، دادستان تهران علیه 
وی دستور تعقیب قضایی صادر و حکم جلب وی را برای 
ضابط ارس��ال کند. با توجه به اقامت ظریف در خارج از 
ایران دستور جلب وی به مراجع ذی ربط ارسال شده است.

اعتراف ژاوی به قدرت رئال
قبل از ال کلاسیکو

سرمربی بارس��لونا قبل از ال کلاسیکو به قدرت رئال 
مادرید اعتراف کرد. تیم فوتبال بارسلونا امشب در فینال 
سوپرکاپ اسپانیا در ریاض به مصاف رئال مادرید می رود. 
ژاوی هرناندز در نشست خبری این بازی گفت: ما به دنبال 
قهرمانی در تمام جام ها هستیم. ما در تمام شرایط آماده 
پیروزی هس��تیم. ما بارسلونا هستیم و به همین خاطر 
همیشه باید برنده باشیم. قهرمانی در سوپرجام اسپانیا باعث 
می شود اعتماد به نفس ما بالا برود. وی افزود: ما بازیکنان 
جوان زیادی را در ترکیب تیم داریم که هیچ قهرمانی ای 
با بارسلونا تجربه نکرده اند. به همین خاطر تشنه نخستین 
قهرمانی خود هستند. سرمربی بارسلونا اعتراف تلخی کرد 
و گفت: »این بازی کاملا متفاوت با ال کلاسیکوی گذشته 
است. رئال کنونی قوی تر از همه جهات است، به همین 
خاطر باید خیلی خوب حمله و دفاع کنیم. باید با آرامش 

و تمرکز کامل بازی کنیم تا به هدف مان برسیم«.

استفاده داوران از ایرپاد در بازی های 
لیگ فوتبال ممنوع شد

یک��ی از داوران فوتبال ایران می گوید اس��تفاده از ایرپاد 
در بازی ها ممنوع ش��ده اس��ت. عباس راکی درباره کلاس 
دانش افزای��ی داوران اظهار کرد: »ما در کلاس تس��ت دادیم 
و با کمک آقای افش��اریان و مسعود مرادی و دانیال مرادی 
اش��تباهات خودمان را بررسی کردیم تا در نیم فصل دوم با 
وح��دت رویه بازی ها را قضاوت کنیم«. او درباره اینکه گفته 
می ش��ود اضافه وزن دارد هم گفت: »اول فصل سخت ترین 
تست را گرفتند که من قبول شدم، دیروز هم تست گرفتند 
و ب��از قبول ش��دم«. در ادامه بیژن حی��دری درباره کلاس 
دانش افزایی داوران در جمع خبرنگاران گفت: »کلاس خوب 
و کاربردی ای بود. تمام مسائل و اشتباهات بررسی شد و فکر 
می کنم نیم فصل خوبی در پیش داشته باشیم. دیروز هم تستی 
گرفته شد و همه آماده بودند«. وی افزود: »ارکان تیم ها باید 
صبر خود را بیشتر کنند. اعتراضات نسبت به سال های گذشته 
بیشتر شده اما سعی می کنیم بهتر از گذشته قضاوت کنیم«. 
او درباره اینکه برخی داوران در بازی ها از موبایل و ایرپاد برای 
ارتباط اس��تفاده می کنند هم گفت: »من فقط در یک بازی 
استفاده کردم اما گفتند دیگر استفاده نکنیم تا سیستم رادیویی 
خریداری شود. فدراسیون می خواست سیستم رادیویی تهیه 
کند اما چون می خواهد VAR تهیه کند، سیستم رادیویی 
۸ کاناله باید تهیه ش��ود. اگر تیمی سیس��تم رادیویی برای 
بازی های خود تهیه کرده باش��د از آنها استفاده می شود اما 
از سیس��تم ایرپاد استفاده نمی شود. ما هم دوست داریم به 
روز شویم و امکانات داشته باشیم. فدراسیون هم مشکلاتی 
دارد و در تلاش است مشکلات را حل کند. با این حال سعی 
می کنیم با همین امکانات کم اشتباه ظاهر شویم«. حیدری 
در پاسخ به این سوال که آیا مطالبات داوران پرداخت شده 
است یا خیر هم گفت: »به  روز پرداخت شده و فکر می کنم 

فقط یکی، دو هفته اخیر پرداخت نشده است«.

بازگشت تیم حذف شده لیگ 
بسکتبال به جدول مسابقات

با وجود حکم کمیته انضباطی فدراسیون بسکتبال 
مبنی بر حذف توفارقان از جدول مسابقات لیگ، در پی 
نشست برگزار شده، این تیم مجدد وارد جدول رقابت ها 
شد. اتفاقات دیدار گذشته تیم توفارقان در هفته هجدهم 
لیگ برتر بس��کتبال منجر به تش��کیل جلسه کمیته 
انضباطی برای این تیم و حتی کنار گذاشتن از جدول 
مسابقات شد، اگر چه به فاصله چند ساعت بعد از این 
حکم و اطلاع رسانی درباره آن، تصمیم دیگری پیرامون 
این تیم گرفته شد. سرمربی توفارقان هفته گذشته در 
ب��ازی ب��ا صنایع هرمزگان در حالی  ک��ه یک دقیقه به 
پایان بازی باقی مانده بود، در اعتراض به برخی مسائل 
حاش��یه ای بازیکنان خود را از زمین خارج کرد. همین 
مساله باعث ثبت باخت فنی برای این تیم شد. این در 
حالی بود که توفارقان در هفته سوم به دلیل امتناع از سفر 
به گرگان و انجام بازی برابر ش��هرداری گرگان متحمل 
باخت فنی شده بود. بر همین اساس با احتساب ۲ باخت 
برای توفارقان آذرش��هر، کمیته انضباطی رای به کنار 
گذاشتن این تیم از لیگ برتر داد اما به دنبال اعتراضات 
مطرح شده در این زمینه، دیروز در نشست هیات رئیسه 
س��ازمان لیگ تصمیم دیگری در این زمینه اتخاذ شد. 
نصرالله جعفریان، رئیس سازمان لیگ بسکتبال در این 
زمین��ه گفت: »طبق آیین نامه در صورتی که تیمی در 
زمین بازی حاضر نشود، متحمل باخت فنی می شود و 
اگر ۲ باخت فنی برای تیمی به ثبت برس��د، آن تیم از 
مس��ابقات کنار گذاشته می شود. این در حالی است که 
بازیکن��ان توفارقان برای بازی هفته گذش��ته در زمین 
حاضر ش��دند و حتی ۴ کوارتر هم ب��ازی کردند اما به 
خاطر دلایلی حاضر به اتمام بازی نشدند«. وی ادامه داد: 
»بنابراین باخت فنی آنها به دلیل حاضر نبودن در زمین 
محاسبه نمی شود. ضمن اینکه با بررسی مجدد قوانین 
فیبا درباره باخت فنی برای مان محرز شد که حذف به 
خاطر ۲ باخت فنی در رویدادی مانند لیگ برتر اعمال 
نمی ش��ود. بنابراین رای صادره درباره حذف توفارقان از 
لیگ برتر لغو شد و این تیم می تواند به دیدارهای خود 
در لیگ برتر ادامه دهد«. رئیس سازمان لیگ بسکتبال 
با تاکید بر اینکه تیم توفارقان آذرشهر طبق برنامه روز 
دوشنبه در هفته نوزدهم لیگ برتر برابر نبوغ اراک قرار 
می گیرد، گفت: »البته تشکیل جلسه کمیته انضباطی 
برای رسیدگی به تخلفات سرمربی و بازیکنان این تیم 

به قوت خود باقی است«.

اخبار

ورزشی
یوونتوس گلباران شد

تیم فوتبال یوونتوس در مقابل صدرنشین سری آ با نتیجه سنگین ۵ بر یک شکست خورد. در یکی از مسابقات 
هفته ۱۸ لیگ فوتبال ایتالیا موسوم به سری آ، ۲ تیم ناپولی و یوونتوس به مصاف هم رفتند که در آخر این 
بازی ۵ بر یک به سود ناپولی به پایان رسید. با این پیروزی ناپولی صدرنشینی خود را در سری آ تثبیت کرد.  

باشگاه پرسپولیس چند روز است فعالیت 
خود را در نقل و انتقالات آغاز کرده است. 
پرسپولیس تابستان شلوغی را پشت سر گذاشت و بازیکنان 
زیادی جذب این تیم ش��دند. خیلی ه��ا معتقدند درویش و 
تیمش در نقل و انتقالات بهترین عملکرد را داشتند و نتیجه 
این نقل و انتقالات خوب هم قهرمانی در نیم فصل اول و ایجاد 
اختلاف ۵ امتیازی با اس��تقلال شد. مدل کاری درویش در 
نق��ل و انتقالات هم در نوع خودش جالب بود. او تقریبا همه 
خبرهای نقل و انتقالاتی باشگاه پرسپولیس را تکذیب می کرد 
و وقتی با سوالات خبرنگاران مواجه می شد، اعلام می کرد هنوز 
هیچ اتفاقی رخ نداده و به نوعی از همه چیز اظهار بی اطلاعی 
می کرد. حتی یکبار یکی از بازیکنان مدنظر پرسپولیس برای 
مذاکرات نهایی وارد باشگاه پرسپولیس شده بود ولی درویش 
در مواجهه با خبرنگاران این موضوع را هم تکذیب کرده بود! 
در واقع سیاست درویش و تیم مدیریتی پرسپولیس سکوت 

و حرکت چراغ خاموش در بازار نقل 
و انتقالات بود و به نظر می رس��د در 
نق��ل و انتقالات زمس��تانی هم این 
قضیه تکرار شود. آنطور که مشخص 
است، یحیی گل محمدی و درویش 
برای جذب بازیکنان مورد نیاز خود 
طی روزهای گذشته جلسه رسمی  و 

حضوری با یکدیگر نداشته اند ولی به صورت مرتب با هم در 
ارتباط بوده اند و مدیرعامل پرسپولیس از نفرات مدنظر یحیی 
گل محمدی هم خبر دارد. هرچند درویش در کنفرانس خبری 
خود اعلام کرد این باشگاه هنوز وارد بازار نقل و انتقالات نشده 
و ب��ا بازیکنی مذاکره نکرده، پیگیری های ما نش��ان می دهد 
پرسپولیس از چند روز پیش مذاکراتی را با چند بازیکن داخلی 
و خارجی شروع کرده و طی روزهای آینده تکلیف حضور این 
بازیکنان در پرس��پولیس مشخص خواهد شد. رفتن لوکادیا 

شوک بزرگی به پرسپولیس وارد کرد 
و این تیم در کورس بازی ها بهترین 
گلزن و ستاره تیمش را از دست داد. 
در ترکیب فعلی پرس��پولیس شیخ 
دیاباته، مهدی عبدی و حامد پاکدل 
به عن��وان مهاجم تخصصی حضور 
دارند. دیاباته که مصدوم است و تا الان 
بسیاری از بازی های پرسپولیس را از دست داده و نتوانسته به 
تیمش کمک زیادی کند. عبدی و پاکدل هم آنقدر ضعیف 
کار کردند که یحیی گل محمدی حاضر است تیمش را بدون 
مهاجم به زمین بفرستد ولی از این ۲ بازیکن در ترکیب اصلی 
استفاده نکند. عیسی آل کثیر هم که بتازگی قراردادش را با 
پرسپولیس تمدید کرده، نمی تواند تیمش را در چند بازی آینده 
همراهی کند. تیم یحیی تقریبا کامل است و پرسپولیس بازیکن 
زیادی در نیم فصل نخواهد خرید. با این وجود اولویت اصلی 

گل محمدی جذب یک مهاجم خارجی به جای لوکادیاست و 
چند گزینه هم به مدیران پرسپولیس معرفی کرده است. حتی 
مذاکرات اولیه با یک مهاجم برزیلی انجام شد ولی این بازیکن 
همان ابتدا پیشنهاد پرسپولیس را رد کرد. به این ترتیب کار 
اصلی درویش و تیمش جذب یک مهاجم خارجی باکیفیت 
و در حد لوکادیا برای پرس��پولیس است. در کنار خرید یک 
مهاجم خارجی خوب، گل محمدی در صورتی که بتواند بازیکن 
مناسبی پیدا کند، یک هافبک و یک مدافع چپ به خدمت 
خواهد گرفت. اگر هم نتواند با گزینه های داخلی مدنظرش به 
توافق برسد، با جذب یک مهاجم خارجی کار پرسپولیس در 
نقل و انتقالات نیم فصل به پایان می رسد. در هر صورت بر خلاف 
گفته درویش و گل محمدی، باشگاه پرسپولیس از چند روز 
پیش با چند گزینه وارد مذاکره شده و در صورتی که توافقات 
نهایی انجام شود، همین هفته قبل از بازی اول نیم فصل دوم 

مقابل ذوب آهن از آنها رونمایی خواهد کرد.

آغاز مذاکرات پرسپولیس با چند ستاره

حرکت چراغ خاموش

گزارش

نگاه

با وجود گذشت حدود یک ماه از اعلام سرپرستی حبیب کاشانی 
در تیم امید از سوی کمیته ملی المپیک، این تیم همچنان بلاتکلیف 
است و فدراسیون نیز در این باره سکوت کرده است. تیم ملی فوتبال 
امید باید شهریور ۱۴0۲ در مسابقات انتخابی جام ملت های امیدهای 
آسیا ۲0۲۴ شرکت کند. ۳ تیم اول این رقابت ها راهی جام ملت های 
امیدهای آسیا می شوند که قرار است دی سال آینده برگزار شود 
و همچنین حکم انتخابی المپیک ۲0۲۴ را خواهد داشت. در واقع 
اگر تیم امید در مسابقات شهریور موفق نشود، المپیک ۲0۲۴ را از 
دست خواهد داد و این در شرایطی است که هنوز شرایط امیدها 
نامشخص اس��ت. کمیته ملی المپیک ۲9 آذر اعلام کرد حبیب 
کاش��انی به عنوان سرپرس��ت تیم امید انتخاب شده است. مناف 
هاش��می، دبیرکل این کمیته در همان روز در این باره گفته بود: 
»توافقات اولیه با فدراسیون فوتبال انجام شد و بعد از اینکه کاشانی، 
حکم خود را به عنوان سرپرست دریافت کرد، کادرفنی را نیز انتخاب 
خواهیم کرد. نظرات نهایی در این باره را فدراس��یون خواهد داد... 
فدراسیون باید در این باره، پیشنهاد و نظر نهایی را با مشورت با 
حبیب کاشانی بدهد. منابعی را برای پرداخت دستمزد کادر فنی 
تیم امید پیش بینی کرده ایم و فدراسیون هم باید منابعی را با توجه 

به اسپانسرها و فعالیت سرپرست، پیش بینی کند«.

پس از این ماجرا احس��اس می ش��د تیم امید حداقل تکلیف 
خودش را شناخته و این بار قرار است زودتر برنامه های آماده سازی 
خود را آغاز کند؛ اتفاقی که معمولاً رخ نمی دهد و ظاهراً قرار نیست 
این بار هم شاهد آن باشیم. تیم امید در این سال ها همواره دیر 
کارش را شروع کرده و با بی توجهی ضربات زیادی خورده کما اینکه 

۴۸ سال است این تیم رنگ المپیک را ندیده است.
از زمانی که کمیته ملی المپیک سرپرس��تی حبیب کاشانی 
را اعلام ک��رد، حدود یک ماه می گذرد اما اتفاق تازه ای رخ نداده 
 است. فدراس��یون فوتبال حکمی برای کاشانی نزده و در جلسه

هیات رئیس��ه نیز صحبتی درباره تیم امید به میان نیامد و همه 
چیز به آینده موکول شد.

دبیرکل ملی المپیک چند روز پیش بار دیگر درباره تیم امید 
مورد پرس��ش قرار گرفت که گفت: »خودمان هم اصرار داشتیم 
موضوع زودتر مشخص شود. اینکه من اعلام کردم کاشانی به عنوان 
سرپرست تیم فوتبال امید انتخاب شده، بر اساس توافقی بود که بین 
رئیس کمیته ملی المپیک، معاون قهرمانی وزارت ورزش، رئیس 
فدراسیون فوتبال و خود من انجام شد. قرار بود  بعد از جام جهانی 
حکم او ابلاغ شود. آخرین پیگیری ها که کردیم کسی مخالف این 
موضوع نیس��ت. امیدوارم هر چه سریع تر تاج حکم را ابلاغ کند، 

چون کار امید خیلی عقب است و باید کادرفنی مشخص شود و  
کار سریع تر جلو برود«.

با این وجود هنوز اتفاقی نیفتاده و فدراسیون فوتبال در این باره 
موضع سکوت را در پیش گرفته است. مشخص نیست آیا فدراسیون 
موافق حضور کاشانی در تیم امید است یا خیر و اینکه مدیر پیشین 
تیم امید برای بازگشت دوباره به این تیم شرایطی دارد یا نه. هر چه 
هست اینکه روزها در حال سپری شدن است و در حالی که تیم 
امید باید خودش را برای رویدادهای پیش  رو آماده کند، خبری 
از روشن شدن تکلیف این تیم نیست. ظاهراً سرنوشت تیم امید با 

بلاتکلیفی و ناکامی گره خورده است!
افشاریان: حبیب کاشانی؟ این اسامی را از کجا می آورید؟! ■

با این وجود عضو هیات رئیس��ه فدراس��یون می گوید تا زمان 
مس��ابقات تیم امی��د زمان زیادی باقی مانده و نگران نیس��تیم. 
خداداد افشاریان درباره انتخاب کادرفنی تیم فوتبال امید و حضور 
حبیب کاشانی به عنوان سرپرست این تیم گفت: تا مسابقات تیم 
امید زمان زیادی داریم و در جلسات بعدی هیات رئیسه تکلیفش 
مش��خص می شود. این اس��امی را از کجا می آورید؟ هیچ کدام از 
اعضای هیات رئیسه این موضوعی که می گویید را نمی دانیم. حتی 
آقای تاج روی این موضوع اشراف ندارد. رئیس فدراسیون فوتبال 

اینقدر باهوش هست که درباره سرمربی تیم ملی و تیم امید در 
جلس��ه ای پخته تصمیم گیری کند. همچنین وی درباره حضور 
علیرضا فغانی در لیس��ت داوری استرالیا گفت: خیلی خوشحالم 
که فغانی به لیست استرالیا رفته و این باور قلبی من است. کسی 
نیستم که نسبت به موضوعی کینه داشته باشم و افتخار می کنم 
که فغانی به عنوان یک ایرانی در لیست استرالیا قرار دارد. فغانی 
در اس��ترالیا زندگی می کند و نظرمان بر این بود که او مهاجرت 
کرده، البته جام جهانی هم با اسم ایران حضور داشت. برای سال 
۲0۲۳ تصمیم گرفتیم پست را به داوران خودمان بدهیم و روی 
این تصمیم مصمم بودیم. ان ش��اءالله فغانی هر جا هس��ت، برای 
داوری دنیا بدرخشد. عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در پاسخ 
به این پرسش که فغانی شانس قضاوت فینال جام ملت ها را دارد 
و  افتخارش برای استرالیا محسوب می شود، بهتر نبود در لیست 
ایران باقی می ماند؟ گفت: بهتر نبود؛ فغانی هیچ جامی از دستش در 
نرفته و جام ملت ها چندین بار شرکت کرده است و در جام جهانی 
چندین بار شرکت کرده و همه مسابقات را قضاوت کرده است. الان 
فغانی در استرالیا زندگی می کند و داور ما نیست و طبق اساسنامه 
فیفا و AFC داوری اگر می خواهد در لیس��ت باشد باید در سال 

۱0 قضاوت مسابقات آن کشور را داشته باشد. 

وضعیت نامشخص تیم فوتبال المپیک و بلاتکلیفی تیمی که آینده فوتبال ایران است

باید به امید برسیم
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چهارگانه

تاج: برای تیم ملی
هنوز فرصت داریم!

رئیس فدراسیون فوتبال از تعیین تکلیف وضعیت 
نیمکت تیم ملی فوتبال امید کشورمان تا پایان هفته 
جاری خبر داد. مهدی تاج پس از کلاس دانش افزایی 
داوران لیگ برتر فوتبال، در پاسخ به پرسش خبرنگاری 
درب��اره زمان انتخاب س��رمربی تیم ملی فوتبال امید 
ایران اظهار داش��ت: این هفت��ه تصمیمی در این باره 
گرفته می شود. رئیس فدراسیون فوتبال درباره انتخاب 
سرمربی تیم ملی کشورمان گفت: هنوز فرصت هست 
و روی این مس��اله کار می کنیم. پس از این موضوع، 
تاج حاضر نشد به سایر سوالات خبرنگاران پاسخ دهد 

و محل را ترک کرد.

حضور دیاباته در پرس��پولیس به جای بازی در میدان، به 
حضور در کلینیک ها و مراکز پزشکی این تیم خلاصه شده و او 
بیش از دوسوم فصل را مشغول مداوای خود بوده است. شیخ 
دیاباته، مهاجم اهل مالی پرسپولیس در روزهایی که سرخپوشان 
به او نیاز دارند، در دوران مصدومیت و نقاهت به سر می برد و این 
مساله حسابی روی اعصاب هواداران پرسپولیس است. وضعیت 
وقتی بغرنج تر شد که لوکادیا تهران را ترک کرد و یحیی در دوران 
افت مهدی عبدی، دست به دامن شیخ دیاباته شده بود اما باز 
هم خبری از شیخ نیست. مهاجم بلندقامت و باتجربه پرسپولیس 
در طول فصل جاری در 9 دیدار از ۱۲ دیدار پرسپولیس به علت 
مصدومیت غایب بوده و فقط در ۳ دیدار به میدان رفته است 
که حضورش در میدان هیچ گاه فراتر از ۴۵ دقیقه نرفته است. 
حاصل حضور ۷۱ دقیقه ای دیاباته در زمین بازی، یک گل بوده 

که توانسته ۳ امتیاز را برای یحیی به ارمغان آورد.

9 غیبت در 1۲ بازی لیگ و جام حذفی ■
ناراحتی پرسپولیسی ها از مصدومیت  طولانی مدت دیاباته 
در شرایطی است که آمارها می گوید دیاباته سابقه بلندبالایی 
در مصدومیت دارد و در ۴ سال اخیر به طور مرتب یک سوم 
تا نیمی از فصل را غایب بوده و مدیران و مربیان پرسپولیس 
قبل از جذب این مهاجم مطمئنا از این مساله آگاه بوده اند. از 
طرفی افزایش سن هم روی تعداد مصدومیت های دیاباته تاثیر 
گذاشته و او رفته رفته به بازیکنی پاره وقت برای تیم های خود 
تبدیل شده است. آمار حضور دیاباته در استقلال و الغرافه موید 
این است که او مستعد مصدومیت بوده و حتی در مهم ترین 

زمان ها به میدان نرفته است.
الغرافه )۲0۲1-۲۲(

- غیبت در ۴ بازی از ۶ بازی لیگ قهرمانان آسیا
- حضور در ۴ بازی  امیرکاپ

- غیبت در ۳ بازی از  9 بازی جام ستارگان قطر
- غیبت در ۵ بازی از ۲۱ بازی لیگ ستارگان قطر

- ۱۲ غیبت در ۴0 بازی
استقلال )۲0۲0-۲1(

- غیبت در یک بازی از ۷ بازی لیگ قهرمانان
- غیبت در ۱۷ بازی از ۳0 بازی لیگ برتر
- غیبت در ۴ بازی از ۵ بازی جام حذفی

- ۲۲ غیبت در ۴۲ بازی
استقلال)۲019-۲0(

- غیبت در ۲ بازی از ۵ بازی لیگ قهرمانان
- حضور در ۲ بازی پلی آف لیگ قهرمانان
- غیبت در 9 بازی از ۳0 بازی لیگ برتر
- غیبت در ۳ بازی از ۴ بازی جام حذفی

- ۱۴ غیبت در ۴۱ بازی

خریدی برای کلینیک باشگاه

دیاباته  پاره  وقت

حقوق بشر، ابزار غرب برای استثمار کشورها
ادامه از صفحه اول

امروز ماهیت تئوری هایی که لیبرال  - 
دموکراسی غرب بر آن تکیه می کرد مانند دموکراسی، حقوق 
بشر و آزادی برای مردم دنیا آشکار شده و ملت ها متوجه شده اند 
غربی ها نه تنها اعتقادی به این مسائل ندارند، بلکه برخوردی 
دوگانه با این موضوعات دارند و از آن استفاده ابزاری می کنند. 
همین برخورد دوگانه با آزادی، دموکراس��ی و حقوق بشر 
و اس��تفاده ابزاری از آنها برای فش��ار وارد کردن بر کشورهای 
مستقل دنیا، لیبرال - دموکراسی را از نوزایی سیاسی بازداشته 

و موجب شده است این تئوری شکست بخورد. 
در سال های اخیر نیز این واقعیت در جهان اثبات شده که 
نظام جمهوری اس��لامی توانسته مکتب لیبرال-دموکراسی را 
هم در بعد ایدئولوژیک و هم در بعد سیاستمداری و حکمرانی 
به چالش جدی بکشاند و به جهانیان نشان دهد این نوع تفکر 
و نگ��رش حکمرانی در جهان، نه تنها منافع ملت ها را تأمین 
نمی کند، بلکه عامل اصلی جنگ افروزی، فساد، فحشا، بدبختی، 

فقر و فلاکت در میان ملت ها و کشورهاست. 
*کارشناس ارشد سیاسی- اقتصادی
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